

Sucralfate hydrate

【OULSG】Ulban A Gran® 900mg/g, 1g/Sachet

ATC Code : A02BX02

中文名：胃樂伴顆粒 «Towa»

適應症：胃潰瘍及十二指腸潰瘍。

藥理分類：Gastrointestinal Agent, Miscellaneous.

作用機轉：Forms a complex by binding with positively charged proteins in exudates, forming a viscous paste-like, adhesive substance. This selectively forms a protective coating that acts locally to protect the gastric lining against peptic acid, pepsin, and bile salts.

用法用量：**Administration:** orally on an empty stomach 1 hour before meals and at bedtime.

Duodenal ulcers:

—Treatment:

1 g 3-4 times daily OR 2 g twice daily for 4-8 weeks.

—Maintenance: 1 g twice daily

Gastric ulcers, maintenance: 1 g twice daily.

GI haemorrhage

—Treatment:

1 g 6 times/day. Max 8 g /day.

不良反應：便秘、口渴、噁心、嘔氣。

注意事項：

1. 空腹(飯前 1 小時) 或睡前服用。
2. 對腎障礙患者（長期投藥時可能出現 Dialysis Encephalopathy 和 Dialysis Osteomalacia，需定期檢查血中的鋁、磷、alkaliphosphatase 等）。
3. 缺乏磷酸鹽的患者（鋁在消化道內和磷酸鹽結合，阻礙其吸收）謹慎投與。

交互作用：

1. 本劑以空腹服用為宜，如必須與制酸劑併服，兩者須至少錯開半小時以上。
2. 本劑會阻礙 Quinolone 類抗菌劑的吸收，兩者不得併服。
3. 本劑會阻礙 tetracycline 類抗菌劑的吸收，兩者不得併服。

懷 孕 期：

1. Sucralfate is only minimally absorbed following oral administration. Based on available data, sucralfate does not appear to increase the risk of adverse fetal events when used during the first trimester.
2. **Sucralfate may be used for the treatment of duodenal ulcer or reflux in pregnancy (Cappell 2003; Dağlı 2017; Richter 2007).**

授 乳 期：

1. It is not known if sucralfate is present in breast milk.
2. Sucralfate is only minimally absorbed following oral administration.
3. Although the manufacturer recommends that caution be exercised when administering sucralfate to breastfeeding women, **use is considered acceptable**.

使用規定：**全民健保藥品使用規定：依「消化性潰瘍用藥限制使用規定」辦理